
Protokół nr LXII/2023 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 19 czerwca 2023 o godz. 15.00, a 

zakończono o godz. 16.50 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LXII Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 19 czerwca 

2023  roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Pana Zastępcę Jarosława 

Sadowskiego, Panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, Sołtysów, 

oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne  

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 1 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LXI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Michałowice. 

5. Debata nad Raportem o Stanie Gminy Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Michałowice za rok 2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Michałowice za rok 2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego sprawozdania finansowego 

Gminy Michałowice za rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Michałowice za 

rok 2022. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napo-

jów alkoholowych na terenie Gminy Michałowice. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Wierzbami w miejscowości Zdzięsławice. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyjętego 

uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie bu-

dżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na 

lata 2023-2034. 

15. Dyskusja wolne wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt. 

Wysoka Radom w związku z wnioskiem Sądu Okręgowego w Krakowie o to abyśmy wybrali 

kandydatów na ławników do końca termin bardzo krótki nam Darii macie państwo tam 

punkt 11 podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników ale jeszcze 

jednocześnie prosimy o wprowadzenie kolejnego punktu 12 była byłby to projekt do 

ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do Sądu Okręgowego Gdyby tych 

kandydatów było zbyt wielu To wtedy ten ten regulamin będzie określa w jaki sposób tych 

ładni kandydatów na ławników będzie ubierać Bardzo proszę o wprowadzenie tego punktu 

Proponuję po punkcie 11 czyli byłby to 12 punkt 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne poprawki do porządku obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Poprawki do porządku obrad zostały przyjęte. 

Porządek obrad po poprawkach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LXI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Michałowice. 

5. Debata nad Raportem o Stanie Gminy Michałowice. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Michałowice za rok 2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Michałowice za rok 2022. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego sprawozdania finansowego 

Gminy Michałowice za rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Michałowice za 

rok 2022. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napo-

jów alkoholowych na terenie Gminy Michałowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądu okręgowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Wierzbami w miejscowości Zdzięsławice. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyjętego 

uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie bu-

dżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na 

lata 2023-2034. 

16. Dyskusja wolne wnioski. 

17. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołów z LXI Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LXI Sesji Rady Gminy Michałowice, był 

do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

LXI Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 



Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Michałowice. 

 

Głos zabrała Sekretarz Gminy- Anna Długosz.- omówiła prezentację dotyczącą raportu o 

stanie gminy /załącznik nr 2 do protokołu/. 

Szanowni Państwo, ponieważ raport był udostępniony Państwu oraz mieszkańcom z 

ustawowym 30-dniowym wyprzedzeniem, wydaje się, że nie ma sensu powtarzać informacji 

tam zawartych. Stąd pojawił się pomysł prezentacji gminy w odniesieniu do innych gmin, 

żeby unaocznić pewne problemy lub podkreślić osiągnięcia. W celu dokonania analizy 

porównawczej wykorzystane zostały dane zawarte Systemie Monitorowania Usług 

Publicznych prowadzonym przez Główny Urząd Statystyczny. 

Skokowa zmiana stanu ludności od 2020 wynika z faktu, że bazą wyjściową bilansu stanu 

ludności są wyniki Narodowego Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkań 2021. Na 

podstawie tych wyników przeliczone zostały dane o stanie i strukturze ludności za lata 2020 i 

2021. Warto przypomnieć, że dane sprzed Spisu Powszechnego wskazywały liczbę ludności 

odpowiednio 10909 dla roku 2020 i 11015 dla roku 2021. 

Stan ludności liczony jest w oparciu o urodzenia i zgony oraz migracje na pobyt stały i 

czasowy. Różnica 2000 mieszkańców może wskazywać, że mniej więcej tyle osób mieszka na 

terenie gminy bez meldunku (prawdopodobnie nie rozliczają się również z podatku w 

gminie). 

Ludność gminy przekłada się co do zasady na dochody gminy, ponieważ jednymi z 

podstawowych źródeł dochodów własnych gminy są wpływy z podatków oraz wpływy z 

opłat. Jak widać gmina Michałowice znajduje się pośród gmin o najniższej liczbie ludności. 

Ma to istotne znaczenie dla porównywania różnych wskaźników pomiędzy gminami, które 

nastąpi w dalszej części prezentacji. 

Jak widać na wykresie wyniki w zakresie dochodu budżetu są relatywnie zbliżone do 

wyników dla ludności gmin. W tym miejscu warto przypomnieć, że dochody własne były 

wyższe niż zakładano, a wpływy z podatków stanowiły jedno z głównych źródeł dochodów. 

Wydatki bieżące jednostek budżetowych wyniosły 89,60%, a wydatki majątkowe na 

inwestycje i zakupy inwestycyjne wyniosły 97,05%. Fundusz sołecki, który ma charakter 

budżetu partycypacyjnego, wyniósł 93,71% realizacji planu, a planowane wydatki w ramach 

funduszu sołeckiego wyniosły 737 099,82 zł, a wykonanie wyniosło 690 764,18 zł. 

Jedną z kluczowych pozycji w zakresie wydatków gminy jest pomoc społeczna. W 2022 roku 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Michałowicach realizował zadania związane z edukacyjną 

opieką wychowawczą, polityką prorodzinną, wsparciem gospodarstw domowych w związku z 

sytuacją na rynku paliw oraz świadczeniami z funduszu alimentacyjnego. W ramach tych 



zadań wypłacono stypendia szkolne, świadczenia rodzinne, zasiłki szkolne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego, dodatki osłonowe, dodatki węglowe, dodatki z tytułu ogrzewania 

"Innymi źródłami ciepła" oraz dodatki elektryczne, przy czym te ostatnie były zupełnie 

nowymi zadaniami, które przypadły GOPS-owi w realizacji.  

W 2022 roku wypłacono kwotę ogółem 2 640 051,67 zł oraz opłacono składki na 

ubezpieczenie społeczne od wypłaconego świadczenia pielęgnacyjnego w kwocie 215 194 zł i 

składki na ubezpieczenie społeczne od wypłaconych zasiłków dla opiekunów w kwocie 2 047 

zł. Łącznie ze świadczeń rodzinnych w postaci zasiłku rodzinnego oraz dodatków, 

jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia się dziecka, świadczenia rodzicielskiego, 

świadczenia pielęgnacyjnego, zasiłku dla opiekuna oraz specjalnego zasiłku opiekuńczego 

skorzystało w ubiegłym roku 420 rodzin. Pomimo relatywnie wysokich wydatków w 

przedmiotowym zakresie, nasza gmina znajduje się w gronie gmin, których wynik jest 

wyraźnie poniżej średniej, co oznacza, że nasi mieszkańcy co do zasady nie znajdują się w 

trudnej sytuacji materialnej. 

W 2022 roku 1 osoba zatrudniona jako asystent rodziny pracowała z 10 rodzinami, w których 

wychowywało się 19 małoletnich dzieci. W związku z realizacją powyższego zadania, gmina 

współfinansowała pobyt trojga dzieci w rodzinnej pieczy zastępczej, a jedno dziecko 

umieszczone zostało w instytucjonalnej pieczy zastępczej. Stawia to naszą gminę wyraźniej 

poniżej średniej i pokazuje, że mamy niską liczbę rodzin wymagających wsparcia w zakresie 

trudności opiekuńczo-wychowawczych. 

Niestety mniej optymistycznie wyglądają wyniki w zakresie liczby rodzin objętych wsparciem 

w związku z długotrwałą lub ciężką chorobą. Tutaj znajdujemy się wśród gmin z wynikiem 

blisko średniej dla gmin powiatu krakowskiego.  

W 2022 roku w ramach programów i projektów realizowanych przez szkoły podstawowe, 

uczniowie uczestniczyli m.in. w badaniach wad postawy, nauce pływania, programie 

Erasmus+ oraz Laboratoriach Przyszłości. W 2022 roku zakończono budowę przedszkola 

publicznego w Michałowicach. 

W stosunku do liczby ludności zauważyć można, że w gminie Michałowice mamy relatywnie 

dużo uczniów uczęszczających do szkół podstawowych. Mamy ich więcej od takich gmin, jak: 

Krzeszowice, Wielka Wieś czy Kocmyrzów-Luborzyca, które mają wyraźnie większy stan 

ludności od Michałowic. 

Co jeszcze ciekawsze, jesteśmy w czołówce, jeśli chodzi o liczbę dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym. Zajmujemy piąte miejsce i wyprzedzamy znacznie większe 

gminy od naszej. 

Niestety fakt, że posiadamy dużą liczbę dzieci w szkołach podstawowych wiąże się z kwestią 

dowozów do szkoły. W tym przypadku również jesteśmy w czołówce, choć poniżej średniej 

dla gmin powiatu krakowskiego, i zajmujemy szóste miejsce. Oczywiście dowozy są w pełni 

finansowane przez gminę i w roku 2022 to zadanie kosztowało nas ponad 596 tys. zł. 

Jednym z kluczowych aspektów jakości życia w gminie jest kwestia bezpieczeństwa. Zresztą 

toczyły się podczas sesji rady gminy dyskusje w tej materii, głównie w kontekście potrzeby 

utworzenia posterunku policji w gminie. 

Patrząc na wskaźniki porównawczo, gmina Michałowice wypada doskonale, jeżeli chodzi o 

bezpieczeństwo, o czym była mowa podczas omówienia sprawozdania przedstawionego 



przez Komendanta Komisariatu Policji w Zielonkach. Wskaźniki porównawcze w zakresie 

bezpieczeństwa drogowego pokazują, że  mamy jeden z najniższych wyników w powiecie. 

Ilość wypadków drogowych ogółem jest wyraźnie poniżej średniej. Można nawet powiedzieć 

więcej, że wynik nasz jest jednym z najniższych. 

Kiedy spojrzymy na kolejny wskaźnik, dotyczący wypadków z udziałem pieszych i 

rowerzystów, czyli wypadków, które są zwykle najbardziej brzemienne w skutkach, to nasza 

gmina wypada najlepiej w powiecie.  

Kwestie ochrony środowiska stały się języczkiem uwagi w ostatnich latach, ponieważ 

narastają problemy, ale też wzrasta świadomość ludzi w tym zakresie. 

Wśród dostępnych wskaźników porównawczo możemy odnieść się m.in. do kwestii 

gospodarowania odpadami. Znajdujemy na siódmym miejscu w zakresie masy odpadów 

odebranych w ciągu roku. Jest to wynik wysoki, kiedy uwzględnimy liczbę ludności, która 

stawia nas na 11 miejscu w powiecie. Przypomnę tylko, że w 2022 roku odebrano w gminie 

łącznie 4 379 ton odpadów komunalnych, w tym z punktu selektywnego zbierania odpadów 

682 tony. Wydano mieszkańcom prawie 387 tys. sztuk worków na frakcje selektywnie 

zbieranych odpadów.  

W zakresie zużycia wody znajdujemy się w pierwszej trójce wśród gmin powiatu. 

Patrząc na zużycie wody w czasie, od 2010 roku systematycznie rośnie, poza nieznacznym 

spadkiem w latach 2014-2015. 

Jeżeli spojrzymy na ilość ścieków odprowadzanych do zarejestrowanych instalacji również 

znajdujemy się w pierwszej trójce, co wydaje się logiczne, ponieważ zużycie wody powinno 

co do zasady przekładać się na ilość odprowadzonych ścieków. 

Ciekawe natomiast jest spojrzenie na ilość odprowadzanych ścieków w czasie. Widać jak 

diametralnie wzrósł ten wskaźnik na przestrzeni lat. Skokowy wzrost wynika przede 

wszystkim z faktu, że w ramach kontroli wykonywanych w terenie wychwycone zostało 

niezewidencjonowane lub niezgłoszone zbiorniki czy przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Rozwój infrastruktury kanalizacyjnej i nowe przyłącza również wpłynęły na zwiększenie 

wiarygodności danych w zakresie produkcji i odprowadzania ścieków. 

W zakresie inwestycji i budownictwa wskaźniki dostępne w Systemie Monitorowania Usług 

Publicznych skupiają się na pozwoleniach na budowę. Ogółem wydanych w zakresie 

wydanych pozwoleń na budowę znajdujemy się na szóstej pozycji, wyraźnie powyżej średniej 

dla powiatu. 

Jeżeli chodzi o budownictwo mieszkaniowe, to przesuwamy się na drugą pozycję, co poka-

zuje, że na terenie naszej gminy chętnie lokują się nowi mieszkańcy. 

Jednak w zakresie budownictwa niemieszkalnego nasz wynik ustawia nas w czołówce po-

wiatu, co pokazuje, że gmina Michałowice jest gminą rozwijającą się i ten trend powinien się 

utrzymywać w najbliższych latach, zarówno w zakresie lokacji nowych mieszkańców, jak i lo-

kacji nowych biznesów na terenie Michałowic.  

Rozwój kultury i tworzenie oferty dla spędzania wolnego czasu jest jednym z istotnych ele-

mentów budowania jakości życia. W tym zakresie możemy się pochwalić dobrymi wynikami. 

Michałowice zajmują pierwszą pozycję, jeżeli spojrzymy na liczbę czytelników bibliotek 

publicznych. Zawdzięczamy to zapewne ciągłemu rozwojowi naszej biblioteki, która stara się 

stale poszerzać księgozbiór, uatrakcyjniać swoją ofertę i zachęcać czytelników. I w zakresie 



liczby pozycji w księgozbiorach naszej biblioteki znajdujemy się w pierwszej piątce w 

powiecie. Wyprzedzamy znacznie bardziej zamożne gminy od naszej. 

Jesteśmy też w czołówce gmin, które zapewniają elektroniczne urządzenia do czytania książek 

– tzw. E-czytniki. Patrząc na wykres możemy zauważyć, że nie tylko jesteśmy w czołówce, ale 

jesteśmy jedną z nielicznych gmin, która wychodzi do mieszkańców z taką ofertą.  

Mamy też świetny wynik, jeżeli spojrzymy na liczbę uczestników zajęć organizowanych przez 

nasze instytucje kultury. Jest to 6 pozycja. 

Co ciekawe, wychodzimy ponownie na pozycję lidera, kiedy spojrzymy na wskaźnik liczby 

imprez czy też wydarzeń kulturalnych organizowanych przez nasze instytucje kultury. Wynik 

jest doskonały, mając na uwadze, że łącznie dotacje przekazywane do obu naszych instytucji 

kultury nieznacznie przekraczają 2 mln zł. 

Nie można mówić o działalności gminy bez elementu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Niestety dla tej sfery nie ma wskaźników porównawczych, dlatego pozwolę 

sobie przedstawić sytuację wyłącznie dla naszej gminy. Na dotacje dla klubów sportowych w 

2022 r. zostało wydatkowanych prawie 360 tys. zł,  przy czym zaledwie niecałe 20 tys. zł z tej 

puli przeznaczone było na organizację wypoczynku dzieci i młodzieży. Natomiast na rzecz 

innych organizacji pozarządowych przekazano dotacje w łącznej kwocie nieznacznie 

przekraczającej 237 tys. zł, z czego ponad 87 tys. zł przeznaczonych było na dofinansowanie 

obozów i kolonii. Jedną z form wspierania organizacji non-profit przez gminę jest nieodpłatne 

udostępnianie sal i boisk przez nasze szkoły podstawowe. Jak widać na wykresie, 

największym kosztem z tego tytułu obciążona jest w szkoła w Michałowicach. Ogółem koszt 

najmu pomieszczeń i boisk na rzecz klubów sportowych w 2022 r. wyniósł blisko 116 tys. zł, 

natomiast na rzecz innych organizacji pozarządowych był to koszt nieco ponad 2000 zł. 

Nie można mówić o działaniu gminy bez zaplecza, którym jest administracja. To jest coś, co 

dzieje się w tle. 

 

Ad 5. Debata nad Raportem o Stanie Gminy Michałowice. 

 

Radna E. Cielecka: na jakim etapie jest dostosowywanie budynku w Raciborowicach pod 

nową bibliotekę?  

Pan Wójt: jeżeli chodzi o budynek biblioteki adoptowany pod bibliotekę w Raciborowicach 
tam akurat mamy umowę bezpieczną gdzie wykonawca ma wykonać tą inwestycję na koniec 
tego roku. W tej chwili są praktycznie prace zewnętrzne związane z budynkiem zakończone 
tam jest kwestia elewacji uzupełnienia ubytków w tej elewacji zrobienie nowej więźby 
dachowej. Tak że to jest wszystko wykonane jest tak naprawdę stan surowy zamknięty ale są 
też już wylewki, jest zrobione podejście pod klimatyzację. W środku tak naprawdę nie ma 
jeszcze instalacji elektrycznej i wodnej. Natomiast termin nie jest zagrożony i bezpiecznie ta 
firma zdąży to wykonać do końca tego roku. Mamy jeszcze do wykonania prace wokół 
budynku i rozbiórkę starej stajni która nie była pod opieką konserwatorską.  

Radna A. Bednarczyk: jak wykorzystywany jest budynek który gmina kupiła na Jana Pawła? 

Pan Wójt: na dole jest straż gminna natomiast na górze byli harcerze, potem byli tam 
uchodźcy teraz z powrotem są tam harcerze. Docelowo chcieli byśmy tam przenieść którąś z 



naszych jednostek jednak aby to zrobić trzeba dokonać przeróbek tego budynku tak aby 
dostosować go do wymogów jakie musza spełniać budynki administracji publicznej.  

Radny A. Jurek: Panie Wójcie czytając ten raport o stanie Gminy zastanawiałem się dlaczego 
tam bardzo mało albo prawie w ogóle nie było informacji dotyczących zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego Gminy. Ja pytam w kontekście budowy zbiornika przynajmniej 
jednego w Kończycach co w tym temacie. Drugim temat który mi się rzuciło czytając dlaczego 
dla gminy jest problemem przejęcie od prywatnych inwestorów sieci wodociągowych czy 
kanalizacyjnych. Ja myślę, że inwestorzy którzy budują takie sieci to otrzymują z wodociągów 
jakieś wymagania techniczne takich instalacji, które uwzględnia właśnie dane techniczne i 
żeby to można kiedyś spiąć razem dlaczego to tam tak było podane że jest jakimś kłopotem? 

Pan Wójt: to jest raport o stanie Gminy za rok 2022 w związku z tym tam nie ma co pisać o 
działaniach przeciwpowodziowych w bo tych działań ani urządzeń żadnych w 2022 nie było. 
Jeśli mówimy o działaniach tego typu jak pan ma na myśli mówiąc zbiornikach to to mamy w 
strategii bo to jest inwestycja, która jest planowana musi być realizowana co najmniej przez 
kilka lat. Natomiast tak przy okazji odpowiem, że jest to temat który uwzględniamy w 
naszych projektach, które będą realizowane w ramach zintegrowanych inwestycji na 
najbliższe lata jeśli Polska otrzyma pieniądze unijne. Co do drugiego pytania to problem z 
przejęciem pojawia się tylko w momencie kiedy jest nieuregulowany stan prawny działek na 
których się on znajduje. Jeśli mieszkańcy mają wszystkie niezbędne dokumenty to my 
przejmujemy je na bieżąco. W pewnym momencie ze względu na sytuację ekonomiczną 
wypłacamy za to tylko tyle ile mamy w regulaminie, nie dajemy żadnych dodatkowych 
środków. Problem z przejęciem może być gdy mamy do czynienia z bardzo starym 
przyłączem o małej średnicy i dodatkowo bez uregulowanego stanu prawnego.  

Radny M. Podymkiewicz: w raporcie szacuje się liczbę mieszkańców na 13000 i widzimy tą 

medianę tych śmieci. Czyli wychodzi na to, że faktycznie jest to może niedoszacowane 

względem ilości mieszkańców. Czy jesteśmy w stanie określić dokładną ilość powiedzmy w 

naszej populacji tych osób niezameldowanych i niezgłoszonych ile mamy mieszkańców na 

terenie gminy. 

 Pan Wójt: z tego co pamiętam mamy około 11 500 mieszkańców zameldowanych. Więc 

jakoś szczególnych rozbieżności tu nie mamy.  

Radny M. Podymkiewicz:  Czy te osoby zameldowane właśnie są na pewno typowymi 

płatnikami podatku chodzi mi dokładnie o liczbę osób, które mieszkają a jednak tych 

podatków u nas nie płacą czy wiemy jaka to jest grupa ludzi o których należały zawalczyć? 

Pan Wójt: nie wiemy i nie jesteśmy w stanie tego zweryfikować Urząd Skarbowy nie podaje 
takich informacji. Natomiast jeśli Pan radny poruszył temat tej ilości ścieków w ogóle te dane 
świadczą o tym, że mieszkańcy chcą się osiedlać na terenie naszej gminy, że dobrze się tutaj 
czują i wybierają naszą gminę do osiedlenia się i  myślę że to że produkują dużo śmieci to też 
świadczy i oddają te śmieci więcej niż innych gminach to też świadczy trochę o zasobności 
naszych mieszkańców z czego się chyba wszyscy bardzo cieszymy.  

Radny M. Podymkiewicz: w zakresie tych osób które nie płacą tych podatków można byłoby 
troszkę więcej zrobić w polityce informacyjnej bo powiem szczerze, że w tym roku bardzo 
mało było medialnych przesłań, które poprzednimi latami się pojawiało żeby zachęcać ludzi. 



Chciałbym podnieść jeszcze kwestie oświaty gdzie widzimy, że jest mnóstwo uczniów w 
szkołach i ta piąta pozycja w zakresie dzieci przedszkolnych. Chciałbym się zapytać czy coś 
więcej wiemy żeby tam może udałoby starać w temacie inwestycji w przedszkole w 
Więcławicach, czy jakieś konkretne działania mamy w zakresie tego szukania podjęte? 

Pan Wójt: Tak naprawdę czekamy na to aż będą jakieś uruchamiane środki centralne bo 
tylko tam możemy szukać. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Michałowice za rok 

2022. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy. 

Przewodniczący poinformował Radnych że przedstawiony projekt uchwały dotyczy 

udzielenia Wójtowi Gminy Michałowice wotum zaufania za 2022 rok.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXII/526/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy 

Michałowice za rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne (bezwzględną większością głosów). 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Michałowice za rok 2022. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy- Pani Agata Krzyżak-Szota.  

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy. Sprawozdanie finansowe składa się z bilansu z wykonania 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilansu jednostki budżetowej i samorządowego 

zakładu, sporządzony na dzień 31 grudnia. U nas składa się to z urzędu gminy, jednostek 

oświatowych oraz Gminnego Ośrodka Pomocy. Zarówno rachunek zysków i strat, 

zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz informacja dodatkowa są to dane zbiorcze z 

tych jednostek oraz sprawozdanie skonsolidowane w skład którego wchodzą sprawozdanie 

finansowe czyli te wymienione przed chwilą oraz sprawozdanie z Biblioteki, Centrum Kultury 



i Wodociągów Michałowickich. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu za 2022 rok wraz 

z informacją o stanie Mienia Komunalnego za rok 2022 szczegółowo zostało omówione na 

komisjach. Wniosek komisji Rewizyjnej oraz uchwała składu orzekającego w sprawie 

zaopiniowania wniosku komisji Rewizyjnej była pozytywna. Uchwała w sprawie 

zaopiniowania sprawozdania budżetu z wykonania oraz informacji o stanie mienia również. 

Skład orzekający pozytywnie zaopiniował przedłożone przez Wójta Gminy Michałowice 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok oraz pozytywnie zaopiniował informacje o 

stanie mienia Gminy Michałowice na dzień 31 grudnia które były przedłożone Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej i sprawozdanie roczne z wykonania budżetu zawierające zestawienie 

dochodów i wydatków wynikające z rachunku budżetu gminy Michałowice został 

opracowany w wymaganej formie. W sprawozdaniu uwzględniono zgodnie z artykułem 269 

punkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych zmiany w planie wydatków na realizację 

programów z udziałem środków o których mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 i 3 ustawy o 

finansach publicznych dokonane w trakcie roku budżetowego oraz stopień zaawansowania 

realizacji programów wieloletnich. Nie stwierdzono rozbieżności w zakresie wielkości planu i 

wykonania pomiędzy danymi wykazanymi w sprawozdaniu a sprawozdaniami budżetowy RB. 

Okres sprawozdawczy zamknął się deficytem budżetu w kwocie 8 217 461,62 zł na koniec 

okresu sprawozdawczego nie wystąpiły zobowiązania wymagalne. Stan długu Gminy 

Michałowice zgodnie ze sprawozdaniem wyniósł 11 933 323,20 zł. Opracowanie zbiorcze 

sprawozdanie budżetowe i sprawozdanie opisowe nie wskazują na naruszenia przepisów 

normujących w 2022 roku zasad wykonywania budżetu przez organ wykonawczy Gminy 

Michałowice. Informacja o stanie mienia Gminy Michałowice opracowywana na 31 grudnia 

zawiera wyczerpujący wymogi określone w artykule 267 ustęp 1 punkt 3 ustawy o finansach 

publicznych także proszę zgodnie z tym osad Zarówno jak i sprawozdania finansowego z 

wykonania budżetu oraz sprawozdanie skonsolidowane. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Adam Jurek, Maciej Podymkiewicz, Elżbieta Zębala 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 



BRAK GŁOSU (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Władysław Dyna 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały 

Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXII/527/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Michałowice za rok 2022. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 



Uchwała została podjęta. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego sprawozdania 

finansowego Gminy Michałowice za rok 2022. 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Jakub Fluder, Adam Jurek, Maciej Podymkiewicz, Elżbieta Zębala 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Władysław Dyna 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 



Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXII/528/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego 

sprawozdania finansowego Gminy Michałowice za rok 2022 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Michałowice za rok 2022. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej -Pani Alicja Bednarczyk 

Wniosek komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Michałowice z dnia 17 maja 2023 r. sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Michałowice absolutorium za roku 2022 komisja Rewizyjna w 

składzie przewodniczący Bednarczyk członkowie Jakub Fluder, Adam Jurek, Maciej 

Podymkiewicz, nieobecna była pani Elżbieta Zembala. Po zapoznaniu się z sprawozdaniami 

jednostek Gminy komisja rewizyjna rady gminy Michałowice postanawia jednogłośnie 

wystąpić do rady z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy Michałowice absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu gminy Michałowice za rok 2022 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXII/529/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Michałowice za rok 2022. 

 

Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Uchwała została podjęta. 

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który podziękował za udzielone absolutorium i podkreślił, że 

jest to wynik wspólnej pracy jego i jego pracowników, członków Rady Gminy, sołtysów, 

organizacji pozarządowych oraz mieszkańców.  

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej- Monika Łopatowska. 

Zmiana uchwały dotyczy usunięcia dotychczasowych obiektów sportowych, które były czyli 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy byłaby również dozwolona w okolicy 

obiektów sportowych. Tylko nie obiektów sportowych takich stricte związanych ze szkołą czy 

z przedszkolami tylko obiekty sportowe takie same w sobie, które istnieją nie przy szkołach 

nie przy przedszkolach. Zamiana dotyczy również stwierdzenia „obiektów kultu religijnego” 

które zmieniamy na kościoły i cmentarze. Tutaj mamy na uwadze że niektóre punkty 

znajdują się w okolicach na przykład jakiś kapliczek więc żeby usunąć też tak jakieś 

niejasności proponujemy te zmiany, reszta podpunktów jest bez zmian. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Głos zabrała Radna A. Szydłowska: Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa 

publicznego podczas opiniowania uchwały głosowała następująco, dwóch członków 

głosowało  za, jeden był przeciw, to ja byłam tą osobą, która była przeciw. Osobiście 

uważam. że podawanie i sprzedaż napojów alkoholowych w pobliżu obiektów sportowych z 

których korzystają małoletnie dzieci jest w mojej ocenie niestosowna i na pewno nie wpływa 

pozytywnie na rozwój dzieci i młodzieży. Według raportu państwowej agencji rozwiązywania 

problemów alkoholowych w 2021 r 47% z 15 i 16 latków sięgnęło po alkohol natomiast 17 i 

18 latków to już jest 76% więc uważam, że zbliżanie punktów prowadzących sprzedaż 

napojów alkoholowych do miejsc z których korzystają dzieci i młodzież jest w mojej ocenie 

niestosowne. 

Radna W. Wesołowska: popieram stanowisko przedmówczyni, uważam, że za dużo 

spożywamy alkoholu i powinniśmy ograniczyć dostęp do niego w naszej gminie. 



Pan Wójt:   mamy świadomość że zarówno alkohol  jak i inne używki, których niestety 

popularność wśród naszej młodzieży bardzo szybko wzrasta są dla nich niebezpieczne. Jest to 

temat którego my jako gmina nie rozwiążemy bo to powinno być załatwiane przez ustawy 

ogólnopolskie, przez działalności rzecznika praw dziecka i inne instytucje, które są za to 

odpowiedzialne. Natomiast my tutaj w tym przypadku chcemy urealnić trochę to co już 

funkcjonuje od wielu  lat bo jeśli państwo nie uchwalicie tego to będziemy musieli wystąpić o 

zamknięcie sklepu lub zakaz sprzedaży alkoholu na przykład na Wysyłku w Więcławicach bo 

to jest przy boisku sportowym i wolę mieć czytelne przepisy niż żeby te zapisy były fikcyjne. 

Jeśli zamkniemy punkty to od razu pojawią się różne formy sprzedaży tego alkoholu, legalne 

czy nielegalne. Tym bardziej, że Gminy sąsiednie mają mniej restrykcyjne zasady niż my 

mamy w naszym regulaminie. 

Radny M. Podymkiewicz: sądzę że główną rolę ogrywają tu osoby które sprzedają alkohol 

żeby po prostu sprzedawcy nie sprzedawali nieletnim to jest jakaś jest naturalna metoda 

ograniczania tego. Natomiast alkohol to jedno ale niestety są też problemy narkotykowe 

tutaj Pan Wójt wspomniała też o różnych substancjach, niestety myślę że na forum rady 

ciężko nam byłoby to wszystko rozwiązać i jeżeli to jest tylko kwestia i wyłącznie sprzedaży 

myślę że oddziaływanie na to że to jest blisko boiska nie będzie tak znacząca.  

Dalsza dyskusja na temat ograniczenia sprzedaży alkoholu na terenie gminy.  

Pani Dyrektor poprosiła aby wszelkie sytuacje w których dochodzi do sprzedaży alkoholu 

nieletnim bądź nietrzeźwym były zgłaszane do GOPSU tak aby można niwelować takie 

sytuacje.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXII/530/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Michałowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Elżbieta Zębala 

PRZECIW (2) 

Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 



Uchwała została podjęta. 

Ad 11.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników. 

Głos zabrała Sekretarz Gminy – Pani Anna Długosz. 

Uchwała w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników jest następstwem wniosku Sądu 

Okręgowego w Krakowie o wybór dwóch ławników z terenu Gminy Michałowice. Do takiego 

wyboru musi zostać powołany zespół, który będzie opiniował kandydatury zgłoszone w 

ramach naboru. Proponowany zespół został imiennie wskazany w mniejszym projekcie 

uchwały.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (2) 

Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXII/531/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 



Ad 12.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

ławników do sądu okręgowego 

Głos zabrała Sekretarz Gminy – Pani Anna Długosz. 

Projekt uchwały przedstawia regulacje dotyczące wyboru ławników, które będą wykonywane 

przez radę Gminy. Zgodnie z ustawą o ustroju sądów powszechnych takie wybory powinny 

odbywać się w głosowaniu tajnym. Regulamin do określa sytuację w której mamy ławników 

powyżej liczby wymaganej lub równą lub niższą. Do projekt są również załączone wzory kart 

do głosowania w obu przypadkach wskazanych oraz wzory protokołów.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (2) 

Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXII/532/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w 

wyborach ławników do sądu okręgowego. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 



Ad 13.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Wierzbami w miejscowości 

Zdzięsławice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Pan Jarosław Sadowski. 

Proszę o podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Wierzbami w miejscowości 

Zdzięsławice. Jest to ulica prywatna przecznica od tej głównej ulicy biegnącej przez 

Zdziesławice na wniosek właścicieli tej ulicy, nazwa unikatowa w skali gminy. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXII/533/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie nadania nazwy ulicy Pod Wierzbami w 

miejscowości Zdzięsławice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

 



Ad 14, 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2023-2034. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Proszę o przegłosowanie zmian w budżecie na rok 2023. Zwiększamy dochody i wydatki o 

kwotę 182170 zł w tym dochody bieżące o 92 275 zł dochody majątkowe o 89 895 zł. 

Wydatki budżetu w tym wydatki bieżące o 72 275 zł., wydatki majątkowe o kwotę 109 895 zł. 

Najważniejsze zmiany to jest wprowadzenie środków po stronie dochodów i wydatków 

związanych z zapewnieniem posiłku w jednostkach oświatowych z terenu Gminy. Środki z 

tytułu użytkowania wieczystego, które są przeznaczone na budowę oświetlenia ulicznego, 

przeniesienie środków w ramach środków z funduszu przeciwdziałania CVID, dotyczą 

realizacji korpusu wsparcia seniora to jest tylko przeniesienie klasyfikacyjne w związku z tym, 

że zadanie to stało się zadaniem własnym i już nie jest finansowane ze środków z funduszu 

przeciwdziałania COVID oraz środki, które gmina otrzymuje z tytułu złożenia wniosków do 

czystego powietrza, część tych środków trafia do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na 

ich wydatki głównie na wynagrodzenie oraz na realizację zadań w Urzędzie Gminy 

związanych z czystym powietrzem. W zakresie dochodów i wydatków zabezpieczamy środki z 

tytułu dofinansowania na plac zabaw w Kończycach na realizację tego zadania do końca 

roku. Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie finansowej, zmiany te ściśle wiążą się 

ze zmianami w budżecie w związku z tym zaplanowaliśmy aby ogłosić przetargi na 

zapewnienie posiłków w przedszkolu publicznym w szkole podstawowej w Michałowicach, 

Raciborowicach i Więcławicach wydłużyliśmy prognozę finansową na zapewnienie tego 

przetargu, po przetargu jak wybierzemy najkorzystniejsze oferty środki te zostaną 

dofinansowane. Również na opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi abyśmy też 

mogli ogłosić przetarg na półtora roku też jest zwiększenie tych środków. W ramach 

przeniesienia środków zostały zwiększone środki na budowę kanalizacji i wykupy 

kanalizacyjne i zmieniło się zadanie infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi oraz 

przebudowa drogi gminnej numer 6464 K w miejscowości Michałowice są to środki które po 

rozliczenie umowy zostały przeniesione i związku tym niezbędna jest zmiana w wieloletniej 

prognozie. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 

rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 

rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Władysław Dyna 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034..  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Władysław Dyna 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXII/534/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 19 czerwca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 



2023 rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 

2022 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Wanda 

Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Ewa Krawczyk 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXI/525/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2023-2034 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Władysław Dyna, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad 16. Dyskusja wolne wnioski. 

Radna W. Wesołowska: otrzymałam dziś odpowiedź w sprawie dalszej realizacji remontu na 

ul. Warszawka, jakby Pan Wójt mógł powiedzieć kiedy możemy liczyć na realizację tego 

zadania. 



Zastępca Wójta: postaram się omówić te najważniejsze inwestycje, jeżeli chodzi o zadania 

powiatu: rozbudowa drogi powiatowej w miejscowości Młodziejowice wartość szacunkowa 

zadania ponad 5 milionów jeszcze brak umowy z wykonawcą mamy w tej chwili 

postępowanie trwa rozpatrywanie postępowania przetargowego w powiecie krakowskim bo 

to powiat będzie inwestorem. Informowaliśmy państwa wcześniej tam ta kwota była wyższa 

niż to co zakładaliśmy, zwłaszcza chodziło o remont mostu w Młodziejowicach. Dzisiaj 

wpłynęło pismo od powiatu że są za przyjęciem tej uchwały i wniosek o zwiększenie kwoty w 

budżecie Gminy Michałowice tak żeby zabezpieczyć to środki w sumie w ogólnej kwocie 

ponad 8 milionów na to zadanie przebudowy drogi i przebudowy mostu w Młodziejowicach. 

Jeżeli chodzi o dokumentację chodnika w Masłomiacej to jest też zadanie przy drodze 

powiatowej, zadanie powiatu ale na podstawie porozumienia przejęte przez gminę 

Michałowice w ramach inwestycji samorządowych, tam jest umowa z wykonawcą podpisana 

na 75 000 i w tej chwili umowa jest wykonywana. Mamy tutaj przedstawioną przez 

projektanta koncepcję, jedna z wersji musi zostać zatwierdzona. PROW Pielgrzymowice czyli 

ta przebudowa odcinka od ulicy Wierzbowej do ulicy Rodzinnej w Pielgrzymowicach tam ten 

wniosek o dofinansowanie został złożony do właśnie programu PROW jest w tej chwili na 

liście rezerwowej i wciąż czekamy na dodatkowe środki albo na jakieś oszczędności, które 

pozwolą temu wnioskowi wejść na listę podstawową. Otrzymaliśmy dofinansowania na 

zadanie przejście dla pieszych tutaj między Park and Ride a szkołą na ulicy Jana Pawła II w 

Michałowicach z przebudową części zatoki oraz wymiany nawierzchni na fragmencie drogi 

powiatowej. To zadanie zostało oszacowane na prawie 650 000 zł., powiat złożył go jako 

wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach tak zwanego BRD i tam też w tej 

chwili czeka na rozstrzygnięcie konkursu.  

Jeżeli chodzi o zadania gminy dokumentacja chodnika na ulicy Smolnej w Wilczkowicach i 

Michałowicach tam jak państwa informowaliśmy na poprzedniej sesji pierwszy przetarg 

został unieważniony ponieważ kwota była zbyt wysoka, ogłosiliśmy przetarg skracając zakres 

zadania od strony Wilczkowic tylko ten jeden odcinek dzieląc go na dwa etapy, otwarcie 

ofert nastąpiło 16 czerwca i tam znowuż ta kwota jest bardzo wysoka ponad 152 000 czyli 

znacznie powyżej tego co jest zabezpieczone w budżecie. Przebudowa drogi gminnej w 

Zdzięsławicach i Więcławicach ulica Izydora i fragment ulicy Zgody to zadanie jest szacowane 

na 2,5 miliona jest też na liście rezerwowej tym razem w rządowym Funduszu Rozwoju Dróg i 

tam też czekamy jeżeli zadanie przesunie się na listę podstawą to wtedy będzie mogło być  

realizowane. Wreszcie to zadanie o które pytała pani radna Wesołowska ulica Warszawska 3 

etap zgłoszone przez nas do programu Rozwoju Obszarów Wiejskich zadanie szacowane jest 

na 4 655 000 w tej chwili trwa weryfikacja przedłożony uzupełnień do wniosku do Urzędu 

Marszałkowskiego i czekamy na pozytywne zatwierdzenie wnioski i na podpisanie umowy. 

Dokumentacja na chodnik na ulicy Papieskiej w Raciborowicach to takie drobne zadanie na 

które Sołectwo Raciborowice zabezpieczyło środki w funduszu sołeckim tutaj Państwo nie 

mają tej informacji bo dzisiaj został otwarty przetarg ta kwota znowu jest wielokrotnie 

wyższa od tego co mamy w budżecie blisko 90 000 z tego co pamiętam za ten krótki odcinek 

115 m. Remont drogi w Książniczkach ulicę Wzgórze tutaj też od ostatniej sesji nic się nie 

zmieniło wniosek złożony do rządowego Funduszu Rozwoju Dróg szacujemy tą inwestycję na 



ponad 600 000 zł i ciągle czekamy na rozstrzygnięcie konkursu. Jeśli chodzi o kanalizację to  

realizujemy duży projekt w ramach tak zwanego polskiego ładu i Inwestycji strategicznych 

zakończona została budowa kanalizacji na ulicy Nad Strugą w tej chwili trwa budowa 

kanalizacji na przecznica z ulicy Banasiówka w kierunku ulicy Krakowskiej, Komory oraz 

budowa wodociągu tam już też jest na ukończeniu ten wodociąg między Michałowicami a 

Masłomiąca osiedlem Saritor w tym roku te inwestycje zostaną zakończone. Jednocześnie 

wodociągi michałowickie rozpoczynają realizację kanalizacji na ulicy Spokojnej w 

Michałowicach bo tam inwestorem są wodociągi. Jeżeli chodzi o rozwój infrastruktury 

sportowej to nasz kolejny duży projekt też w ramach programu Polski Ład mamy w przyszłym 

tygodniu odbiór budynku Michałowianki od wykonawcy. Wartość umowy tego całego 

projektu bo oprócz budynku Michałowianki było jeszcze oświetlenie na boisku 

Michałowianki oraz budowa boisk sportowych przy szkole w Raciborowicach to jest ponad 

4 600 000 w sumie te wszystkie inwestycje. Realizujemy też taki mniejszy projekt sportowy z 

programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w Więcławicach na boisku trawiastym przy szkole 

tam będą wybudowane trybuny i oświetlenie za prawie 300 000 zł tam inwestycja rozpocznie 

się w terenie lada dzień. Teren rekreacyjny Młodziejowice tutaj z kolei też mamy złożony 

wniosek do programu MIR realizowanego przez województwo małopolskie i tam czekamy w 

tej chwili na pozwolenie na budowę. Mam nadzieję, że w najbliższych tygodniach to 

pozwolenie otrzymamy i będziemy mogli ogłosić przetarg na budowę. Plac zabaw Kończyce 

to też realizacja współfinansowana przez Program Rozwoju Obszarów Wiejskich i w ramach 

konkursów ogłaszanych przez Koronę Północnego Krakowa wartość dofinansowania prawie 

90 000 i tutaj mamy ogłoszony przetarg, otwarcie ofert nastąpi pojutrze 21. Z takich 

mniejszych jeszcze zadań perony przestankowe na ulicy Tatrzańskiej tam po dwóch stronach 

po jednej stronie w Pielgrzymowicach po drugiej w Więcławicach wartość szacunkowa 

prawie 38 000 zł, złożyliśmy wniosek o dofinansowanie też w ramach rządowego Funduszu 

Rozwoju dróg tam był taki dodatkowy konkurs właśnie na tego typu działania i czekamy na 

rozstrzygnięcie. Podobnie perony przystankowe na ulicy Dworskiej w Więcławicach tam z 

kolei na 45 000 to zadanie jest oszacowane i też czekamy na rozstrzygnięcie konkursu. 

Oświetlenie dróg i terenów gminnych mamy tutaj zapewnione finansowaniena wykonanie 

trzech odcinków ul Zgody Zdzięsławice ulica Zanidzie Michałowice oraz boisko sportowe w 

Masłomiacej. Tutaj trwa procedowanie wyboru najkorzystniejszej oferty myślę, że niedługo 

będzie podpisana umowa z wykonawcą i rozpoczną się prace w terenie. Projekt rozbudowy 

szkoły w Michałowicach tutaj też już państwa informowaliśmy, że została podpisana umowa 

na projekt w tej chwili trwa opracowanie rozwiązań koncepcyjnych są zlecone prace 

geodezyjne i ideologiczne. 

Radny M. Podymkiewicz: ul Dworską ten zakręt kiedy on będzie kontynuowany bo na 

komisji usłyszeliśmy, że te koszty tych projektów znacząco wzrastają,  jeżeli się skończy nam 

data ważności tego projektu to wykonanie nowego to będą jakieś szalone koszt żeby tego nie 

zaprzepaścić. 

Zastępca Wójta: w tym roku jest planowany kolejny konkurs do Funduszu Rozwoju Dróg 

gmina Michałowice może złożyć dwa wnioski planujemy złożenie właśnie tego wniosku na 



ulicę Dworską oraz powtórzenie wniosku Zdzięsławice Więcławice ulica Izydora w razie 

gdyby ten wniosek nie wszedł w tym roku z listy rezerwowej jeżeli te wnioski czy jeden z nich 

by został wybrany to jest szansa na realizację w przyszłym roku. 

Radna w. Wesołowska: mamy podaną kwotę możliwej dotacji w wysokości 2 700 000 zł Czy 

to jest możliwe żebyś ją dostali czy też może być to tylko taka maksymalna kwota podana a 

przeważnie to jest mniej? 

Zastępca Wójta: to jest oszacowane na podstawie procentu dofinansowania maksymalnego 

które wynosi 63,63% kosztów tak zwanych kwalifikowalnych. Oprócz tego są też koszty 

niekwalifikowane, które w całości ponosi gmina i kwota tej dotacji, jeżeli taki byłby koszt 

inwestycji bo to też proszę pamiętać że to jest kwota w tej chwili szacunkowa na podstawie 

kosztorysu jaka będzie kwota po przetargu to nie wiemy ale faktycznie dotacja wynosiłaby 

2 700 000 ale mimo wszystko wkład własny prawie 2000000 więc to też jest olbrzymie 

obciążenie dla budżetu gminy. 

Radna A. Szydłowska: jesteśmy po konsultacjach w sprawie linii m3 i 260 czy może pan nam 

przybliżyć wnioski z konsultacji? 

Zastępca Wójta: Szanowni państwo na stronie i w biuletynie jest dostępny cały raport i na 

końcu jest taka czytelna tabela jeżeli chodzi o wnioski i ewentualne nasze wyjaśnienia lub 

rozstrzygnięcia to tutaj tak jak przedstawialiśmy na spotkaniu w tym roku niewiele mamy 

możliwości zwłaszcza w tych umowach na linie nasze gminne tam umowy są warte z 

wojewodą i w zasadzie żadne zmiany nie są możliwe do końca tego roku. Od nowego roku 

niektóre pomysły które się pojawiły będziemy mogli próbować wprowadzić. Natomiast jeżeli 

chodzi o autobus 260 tam były wnioski o wzmocnienie go kilkoma kursami, informowaliśmy 

że według informacji z zarządu transportu publicznego takie zmiany będą możliwe na 

początku września jak zostanie uruchomiona pętla na Główce Narodowej i zostaną skrócone 

kursy niektórych autobusów aglomeracyjnych jadących od nas między innymi 257 czy 277 

wtedy uwolnią się autobusy i kierowcy który będą mogli być wykorzystanie na innych liniach. 

Słyszałem w prawdzie ostatnio na spotkaniu z dyrektorem niepokojące informacje że to 

oddanie pętli może się przesunąć trochę zwłaszcza jeżeli chodzi o pętlę autobusową bo w 

pierwszej kolejności będzie oddana pętla tramwajowa. Więc nie chcę tutaj też obiecać 

Państwu, że to już będzie wrzesień. Wystąpimy z takim oficjalnym pismem i z konkretnym 

wskazaniem tych kursów o które chcielibyśmy 260 wzmocnić i wtedy mam nadzieję, że 

otrzymamy już jakąś taką oficjalną informacje.  

Radna R. Browarnik: co z naszym projektem na ul. Dąbrowskich i Podedworze ponieważ nic 

się nie dzieje w tym temacie.  

Zastępca Wójta: w tym roku będziemy zgłaszać ten projekt do IS- ów w podziale na części.  

Radna A. Szydłowska: chciałam złożyć wniosek do Pana Wójta w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Gminy w celu wspierania i upowszechniania idei samorządowej wśród 

mieszkańców gminy a w szczególności wśród młodzieży angażując ją sprawy dla niej istotne. 



Jednocześnie oczywiście zobowiązuję się tą inicjatywę wspierać. Ta idea pozwoli stworzyć 

nowe pola aktywności lokalnej dla młodzieży oraz umożliwi nawiązanie lepszych relacji 

młodzieży z przedstawicielami władz gminy. Dzięki powołaniu takiej rady możliwe będzie 

współuczestniczenie przez dorastające pokolenie w kształtowaniu środowiska lokalnego. 

Szanowni państwo kiedyś już ten temat podejmowaliśmy natomiast zdecydowanie zmieniła 

się sytuacja jeśli chodzi o uwarunkowania prawne ponieważ wtedy kiedy my planowaliśmy to 

właściwie nie było tych takich rzetelnych uwarunkowań prawnych. Natomiast w 2021 

zmieniła się ustawa i zostało to wszystko doprecyzowane. Także zdecydowanie łatwiej 

podejmować takiej inicjatywy a wydaje mi się że powinniśmy stawiać na młodzież. 

Radna E. Cielecka: czy nasze busy będą tez objęte biletem metropolitarnym? 

Zastępca Wójta: została podpisana umowa między województwem małopolskim, które jest 

organizatorem dla kolei i autobusów. W tej chwili nie mogę obiecać że od pierwszego 

sierpnia bo jest trochę problemów takich technicznych ze sprawdzaniem tych biletów w 

zapisanych na niektórych nośnikach kolei tych kupionych w Krakowie ale w sierpniu jest plan 

żeby ten bilet już był dostępny do zakupu, na pewno od pierwszego września będzie 

funkcjonować w metropolii krakowskiej. Nasze linie też będą w to włączone Pan Wójt 

podpisał też już list intencyjny z prezydentem miasta Krakowa bo to prezydent będzie 

odpowiedzialny za rozliczaniu tych środków i ewentualnie przekazywanie ich do gmin w tej 

chwili też trochę jest opóźnień technicznych z montażem urządzeń, które województwo 

małopolskie w ramach takiego dużego projektu też zakupiło i będziemy je montować w 

naszych busach tak żeby można tam kupić wygodnie bilet i przy pomocy karty i gotówki oraz 

telefonu. 

Radny A. Jurek oraz Pan Wójt podziękowali mieszkańcowi Kończyc, który wspiera ich w 

planowaniu przyszłych rozwiązań komunikacyjnych.  

 

Ad 17. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LXII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  19 

czerwca 2023  r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 

 

 


